
Protokół

z posiedzenia

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim

z dnia 3 kwietnia  2014r. godz. 15.00

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie obrad  posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim

przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

2.  Kontrola umorzeń i zwolnień podatkowych  w latach 2010-2013.

3.  Funkcjonowanie służby zdrowia na terenie gminy Brześć Kujawski.

4. Zakończenie posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej.

Ad  1.  Otwarcie  obrad   posiedzenia  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Brześciu

Kujawskim przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

Otwarcia  posiedzenia  dokonał  Przewodniczący  Komisji  Radny  Mariusz  Czyżniejewski  witając

wszystkich obecnych. W posiedzeniu uczestniczyło 3 członków Komisji ( zgodnie z listą obecności

– w załączeniu) oraz:

- Pani Halina Mandosik – z-ca Skarbnika.

Ad 2. Kontrola umorzeń i zwolnień podatkowych  w latach 2010-2013.

Pani Halina Mandosik przekazała umorzenia i odroczenia osób fizycznych i prawnych :

- za rok 2010 – zał.  Nr 1 do protokołu;

- za rok  2011 – zał. Nr 2 do protokołu;

- za rok 2012 – zał. Nr 3 do protokołu;

- za rok 2013 – zał. Nr 4 do protokołu,

jak również  wykaz osób fizycznych i prawnych oraz jednostek organizacyjnych nieposiadających

osobowości prawnej, którym w zakresie podatków lub opłat udzielono ulg, odroczeń, umorzeń lub

rozłożono spłatę na raty w kwocie przewyższającej łącznie 500zł, wraz ze wskazaniem wysokości

umorzonych kwot i przyczyn umorzeń. Wykazy za rok 2010, 2011,2012,2013.



Radna Gizela Gliszczyńska zapytała co oznacza „ważny interes podatnika”?

Pani  Halina  Mandosik  odpowiedziała,  że  to  dotyczy  sytuacji,  kiedy  podatnik  z  powodu

nadzwyczajnych przypadków losowych nie jest  w stanie uregulować zaległości podatkowych.

Przewodniczący obrad dodał, że np. przy Zakładzie Usług Komunalnych przyczyną powinien być

ważny interes publiczny a nie podatnika.

Pani Mandosik odpowiedziała, że ZUK jest też podatnikiem.

Przewodniczący obrad zapytał czy szkoły też mają umarzany podatek ?

Pani Mandosik poinformowała, że szkoły są z ustawy zwolnione od płacenia podatku.

Radny Mariusz  Czyżniejewski  zapytał  czemu podatek  umarzany jest  Brzeskiemu Towarzystwu

Budownictwa Społecznego?

Pani Mandosik przekazała, że podatek umarzany jest tylko od naszej części znajdującej się przy ul.

Krakowskiej.

Radny Janusz Barański zapytał jak wygląda cała procedura związana z umorzeniami?

Pani  Mandosik  odpowiedziała,  że  jest  składany  wniosek  do  Burmistrza  ,  a  Burmistrz  po

rozpatrzeniu  wydaje decyzję.

Radny Mariusz Czyżniejewski zapytał  jaki ważny interes podatnika jest przy umarzaniu podatku

TBS - owi? I dlaczego informacja o umorzonych podatkach nie jest wywieszana w BIP?

Ad 3.  Funkcjonowanie służby zdrowia na terenie gminy Brześć Kujawski.

Przewodniczący  obrad  poinformował,  że  do  zadań  własnych  gminy  należy  między  innymi

zaspokojenie  potrzeb  wspólnoty,  w  tym  w  szczególności  sprawy  dotyczące  ochrony  zdrowia.

Zgodnie  z  rozporządzeniem  Ministra  Zdrowia  w  sprawie  zasad  i  warunków,  jakim  powinien

odpowiadać minimalny plan zabezpieczenia  ambulatoryjnej  opieki zdrowotnej  do zadań gminy

należy  zabezpieczenie  dostępności  do  świadczeń  z  zakresu  podstawowej  opieki  zdrowotnej,

położnictwa  i  ginekologii  oraz  stomatologii  zgodnie  z  minimalnym  planem  zabezpieczenia

ambulatoryjnej opieki zdrowotnej. Do zadań gminy w zakresie ochrony zdrowia należy pełnienie

funkcji  organu  założycielskiego  dla  samodzielnych  publicznych  zakładów  opieki  zdrowotnej

(SPZOZ),  których  na  terenie  gminy  Brześć  Kujawski  nie  ma.  Na  terenie  gminy  znajdują  się

niepubliczne zakłady opieki zdrowotnej (NZOZ) i jeżeli są jakiekolwiek skargi  czy wątpliwości

odnośnie  działalności tych zakładów to należy to zgłaszać do Narodowego Funduszu Zdrowia a nie



do Urzędu Gminy.

Radna Gizela Gliszczyńska zaproponowała, aby na stronie internetowej urzędu został wywieszony

numer telefonu do rzecznika praw pacjenta.

Zadaniem  własnym  gminy  jest  również  prowadzenie  działań  związanych  z  profilaktyką  i

rozwiązywaniem problemów alkoholowych, zadania te obejmują:

-  zwiększanie  dostępności  pomocy terapeutycznej  i  rehabilitacyjnej  dla  osób  uzależnionych  od

alkoholu,

-  udzielanie  rodzinom,  w których występują problemy alkoholowe,  pomocy psychospołecznej  i

prawnej,  a  w  szczególności  ochrony  przed  przemocą  w  rodzinie,

- prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej, w szczególności dla dzieci i

młodzieży,

- ustalanie szczegółowych zasad wydawania i cofania zezwoleń na prowadzenie sprzedaży napojów

alkoholowych przeznaczonych do spożycia na miejscu lub poza miejscem sprzedaży oraz kontrolę

przestrzegania  zasad  obrotu  tymi  napojami,

-  wspomaganie  działalności  instytucji,  stowarzyszeń i  osób fizycznych,  służącej  rozwiązywaniu

problemów alkoholowych.

Realizacja tych zadań prowadzona jest w postaci gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych, uchwalanego corocznie przez radę gminy.

Przewodniczący Mariusz Czyżniejewski zapytał jak wygląda realizacja usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi czy gmina ma zlecone takie zadania? Radny zapytał również o 

profilaktykę i rozwiązywanie problemów alkoholowych ,jest to zadanie własne gminy ile jest na ten

cel przyznawanych środków a ile wydawanych?

Pani Halina  Mandosik odpowiedziała, że usługi opiekuńcze są realizowane przez Brzeski Ośrodek 

Pomocy Społecznej ale nie typowo dla osób z zaburzeniami psychicznymi, tylko są one 

przyznawane : osobie samotnej, która z powodu wieku, choroby lub innych przyczyn wymaga 

pomocy innych osób, a jest jej pozbawiona, przysługuje pomoc w formie usług opiekuńczych, w 

tym specjalistycznych. Usługi opiekuńcze mogą być przyznane również osobie, która wymaga 

pomocy innych osób, a rodzina, a także wspólnie zamieszkujący małżonek, wstępni, zstępni nie 

mogą takiej pomocy zapewnić.

 Jeżeli chodzi o profilaktykę i rozwiązywanie problemów alkoholowych to w 2013r.  wpływy z 

opłat za alkohol były w wysokości 160.888,94.

Przewodniczący obrad dodał, że planowany dochód budżecie był na kwotę 130.000,- .



Pani Halina Mandosik wyjaśniła , że do kwoty planowanej dochodów 130.000,- wlicza się : zakup 

materiałów i wyposażenia 10.000,- , wynagrodzenia bezosobowe (posiedzenia Komisji AA) 

27.500,-, zakup materiałów 33.500,-, zakup usług pozostałych 59.000,-.

Wobec tego Przewodniczący zapytał  odnośnie wpływów, które  były wyższe niż planowane 

dochody i wydatki czy w ciągu roku były dokonywane zmiany?

Pani Mandosik odpowiedziała, że raczej nie .

Radny Janusz Barański poruszył temat ośrodka zdrowia w miejscowości Wieniec a konkretnie jakie

są plany wobec tego zakładu.

W związku z nieobecnością na posiedzeniu komisji Burmistrza Brześcia Kujawskiego 

i niemożnością zadania pytań, komisja skierowała na piśmie do Burmistrza następujące wnioski i 

pytania:

- Umieszczenie na stronie internetowej Urzędu Miejskiego numerów telefonów do rzecznika praw

pacjenta.

- Jakie są plany odnośnie ośrodka zdrowia w miejscowości Wieniec?

-  Z  czego  wynika  ważny  interes  podatnika  w  kwestii  umorzeń  podatkowych  Brzeskiego

Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółka z o. o.?

- Dlaczego informacja o umorzeniach podatkowych nie jest publikowana w Biuletynie Informacji

Publicznej?

Ad 4. Zakończenie posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej.

Posiedzenie  zakończył  Przewodniczący  Komisji  Radny  Mariusz  Czyżniejewski  dziękując

wszystkim za udział.

Protokół sporządziła:

Magdalena Mierzwicka


